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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor számíthatnak a dányiak és a környéken élők, 
hogy az illegális hulladéklerakót megszüntetik?" 

Tisztelt Miniszter Úr! 

 
Orbán Viktor  miniszterelnök még 2020. február  16-án a koronavírus-járvány berobbanása előtti
évértékelő beszédében egy pár percre és egy pár percig hirtelen zöld lett. Ekkor több bejelentést is
tett,  aminek egyik eleme az volt,  hogy a kormány felszámolja az illegális  hulladéklerakókat  és
megbüntetik a szennyezőket.

Nem árulok el nagy meglepetést. Az illegális hulladéklerakók felszámolása nem történt meg, sőt a
helyzet azóta még rosszabb lett. Egyre-másra szaporodnak az illegális szeméttelepek, sokszor már a
települések,  a  lakóházak  közvetlen  közelében.  A  hatóságok  egymásra  mutogatnak,  az
önkormányzatoktól minden hatósági jogkört  elvettek ezen a  területen.  Pontosabban fogalmazva:
ezen a területen is. Ide vezetett,  hogy az Önök kormánya teljesen leépítette a természetvédelmi
intézményrendszert.

Engedje meg, hogy egy konkrét példát hozzak ide azokból a lakossági panaszokból, amiket szerte
az országból kapok az elmúlt hetekben, hónapokban. Aktivistáink egy elképesztő méretű illegális
hulladéklerakót mutattak meg nekem Dány település közvetlen közelében. Itt több száz méteren
fekszik  a  szemét,  ráadásul  veszélyes  hulladék  is:  rengeteg  gumiabroncs,  cementmaradványok,
műtrágyás zsákok, vegyszeres  hordó. Nyilvánvaló,  hogy ez a  mennyiség nem két  nap alatt  jött
össze, itt hosszú időn keresztül hordták ki a hulladékot illegálisan.

A szennyezés olyan mértékű, hogy azt aktivisták nem képesek eltakarítani, teljesen egyértelműen
hatósági lépésre van szükség. Ilyen viszont gyakorlatilag nincs. Rendőrségi feljelentést tettem, a



kormányhivatalnál  pedig  hatósági  bejelentést,  amiben  kértem a  kormányhivatal  vezetőjét,  hogy
gondoskodjon a hulladék elszállításáról, valamint a hatékony és érdemi megelőzésről. Választ nem
kaptam.

Abban bízom, hogy Öntől viszont kapok tájékoztatást. Ezért kérem válaszában szíveskedjen jelezni,
hogy  mikor  számíthatnak  a  dányiak  és  a  környéken  élők,  hogy  az  illegális  hulladéklerakót
megszüntetik?  És általánosságban is véve, kérem legyen szíves tájékoztatni arról is, hogy mikor
kezdik  el  a  miniszterelnök  által  2020.  februárjában  bejelentett  akcióterv  végrehajtását,  aminek
eredeti indulási időpontja 2020. július 1-e lett volna?

Válaszát előre is köszönöm.

Budapest, 2023.03.30.

Kanász-Nagy Máté LMP
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